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Π αρά την γκρίνια 
και συναφή φαι

νόμενα που ενδημούν 
στον Συνασπισμό, ο
φείλει κανείβ να ανα
γνωρίσει στο κόμμα 
τηβ Ανανεωτικήβ Αρι- 
στεράε το επίτευγμα 
τηε (μικρήε έστω, αλ
λά οπωσδήποτε αισθη- 
τήε) παρουσίαε σε όλα 
τα μέτωπα των κοινω
νικών αγώνων.

---------♦---------Η αφορμή των διαπιστώσεων αυτών μου δόθηκε την ημέρα τηε μαθητικήε πορείαε στο κέντρο των Αθηνών, όταν είδα τον κ. 
Παναγιώτη Λαφαίάνη να ακολουθεί την πορεία μόνοε του.
Με το μονόπετο κο
στούμι του από γκρίξα 
φανέλα, ένα γαλάίιο 
ριγέ πουκάμισο από ύ
φασμα Oxford, ένα 
Ζευγάρι απλά μαύρα 
loafers (ακόμη και χω- 
pis γραβάτα -  όπωε 
πάντα άλλωστε), ήταν 
σίγουρα ο κομψότε- 
pos διαδηλωτήε: μια 
διακριτική πινελιά 
liberal chic μέσα στη 
θλιβερή μονοτονία 
των φθαρμένων 
denims...

Δεν είχε αναμειχθεί με τουε μαθητέε. Ακολουθούσε από απόσταση, με το αχνό μειδίαμα και το ρεμβώδεε βλέμμα ευδιάκριτα στη φυσιογνωμία του. Σχεδόν ευτυχήε, μρυ έδωσε την εντύπωση ότι ίσω5 ονειρευόταν «το 
τέλοε του καπιταλισμού, 
υπό την υπόκρουση του 
κροταλίσματοε των Κα- 
λάσνικοφ». (Αν θυμάμαι καλά ένα εμπνευσμένο άρθρο για την εξέγερση του 1997 στην ωραία Αλβανία...)
Λίγο νωρίτερα ôpcas, 
από το «παράθυρο» 
τηλεοπτικού σταθμού, 
είχα θαυμάσει τη νεά- 
ίουσα βουλευτή του 
κόμματοε κυρία Νίτσα 
Λουλέ να επιδοκιμάζει 
από τον καναπέ του 
διαμερίσματ05 τηβ τη 
χαριτωμένη κορούλα 
ins, καθώε η μικρά -  
σκίίονταβ σε slow 
motion φωτογραφίεε 
με αυτόγραφα -  απε- 
κήρυττε τελετουργικά 
εκπεσόν είδωλο, το ο
ποίο επέτυχε τόσο 
στον ρόλο του Mozart 
των δωδεκάχρονων 
όσο και σε εκείνον 
του καθηγητή 
Humbert Humbert...

Η υπόθεση του εν λόγω ειδώλου (την οποία υπερασπίζεται με πάθοε, υποθέτω, ο Αν- 
δρέαε Εμπειρίκοε στιε συνομιλίε5 του με τουε αγγέλουε...) έδωσε την ευκαιρία στον «λαϊκό δικαστή» να ξαναπιάσει
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δουλειά. Ωε ειδήμων πλέον, με τιε δάφνεε τη5 καταδίκηε του Κλίντον να στολίζουν ακόμη του5 λευκούε κροτάφουε του, 
ο κ. Κώστα5 Καίάκοε στηλίτευσε την έκπτωση των κοινωνικών αξιών από τηλεοπτικού «παραθύρου».

------- ♦-------
Ο πλούσιθ5 λόγοε του 
δεν χρειαζόταν. Η πα
ρουσία του και μόνον 
αρκούσε να μα5 εμφυ-

σή του, διοργανώνο- 
vxas «φιέστα» με 
μπουζούκια σε γήπε
δο...

Ε ίναι αδύνατον να προεξοφλήσει κα- νείε την έκβαση τηε δια- πραγματεύσεωε στο Ελσίνκι. Ωστόσο το πρόβλημα για την κυβέρνηση δεν είναι δύσκολο. Δεν είναι καν υπαρκτό! (Και υποψιάζομαι ότι ί- σω5 διογκώνεται για λό-

Ισως δεν το πληροφορηθήκατε, αλλά και ο κ. Κώστας 
Καραμανλής πήγε Ελσίνκι! Μετείχε στη σύνοδο 
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος...

σήσει την αισιοδοξία 
για την επανόρθωση 
των παραδοσιακών α
ξιών. Διότι ο κ. Καίά- 
κοε δεν περιορίστηκε 
στον αρραβώνα. Αλλά, 
όπωβ αρμόζει στουε ε- 
ντίμουε, τη νεότερη 
κατά πολλέ8 δεκαετίεε 
αγαπημένη του τη στε
φανώθηκε κιόλαε...

Ε πιθυμώ να παρα
τηρήσω ότι σε 

ένα γεγονόε ιστορικήε 
και πολιτικήε σημασίαε, 
ουδείε βουλευτή ε πα- 
ρευρίσκεται με την ιδιό
τητα του απλού πολίτη, 
αποποιούμενοε έτσι την 
πολιτική του ιδιότητα...

»Επιπροσθέτωε, μιαε 
και αμφισβητείται ότι 
κατ’ εντολή τηε Γραμ- 
ματείαε τηε Κοινοβου- 
λευτικήε Ομάδαε εκ
προσώπησα τη Νέα 
Δημοκρατία, Θέλω να 
ρωτήσω ποια υπηρε
σία του κόμματοε πα- 
ρήγγειλε το δάφνινο 
στεφάνι που κατέθεσα 
και κατέβαλε τη σχετι
κή δαπάνη».

Φοβούμαι ότι για πρώτη φορά θα συμφωνήσω με τον κ. Απόστολο Αν- 
δρεουλάκο...

Ε κτόε από την πολι
τική κληρονομιά 

τηε δημοκρατικήε πα- 
ρατάξεωε, την οποία 
διεκδικεί με τιε γνω- 
στέε αφίσεε, νομίζω 
ότι το ΔΗΚΚΙ του κ. Δ. 
Τσοβόλα εποφθαλμιά 
επίσηε τα σύμβολα και 
τιβ τελετουργίεε του 
ΠαΣοΚ: την Κυριακή ε
ορτάζει τα τέσσερα 
χρόνια από την ίδρυ-

γουε προεκλογικήε σκο- πιμότητοε...)
---------♦---------

Το υποστηρίξω, διότι 
ο πρωθυπουργόε κ. 
Κώσταε Σημίτηε δια
θέτει ήδη τη λύση του 
προβλήματο8 στα χέ
ρια του. Οχι μόνο του 
Ελσίνκι, αλλά όλων 
των προβλημάτων του 
κυβερνητικού έργου. 
Εχει στα χέρια του το 
«λυσάρι», τον «τυφλο
σούρτη»! Το θέμα εί
ναι αν θα το καταλά
βει...

(Θα γνωρίζετε ασφαλώε όχι στην τελευταία σύ νοδο τηε Κεντρικήε Επιτροπήε του ΠαΣοΚ ο κ. Παντε- 
λήε Οικονό
μου κατέθεσε υπόμνημα με τον τίτλο «Προάσπιση του Εθνικού 
και Δημοσίου Συμφέ- ροντοε»...)

Οταν τον ακούμε θυμόμαστε μετοχέε που έχουμε ξεχάσει, αλλά επίσηε γνωρίζουμε λέξειε που αγνοούσαμε. Εγώ, επί παραδείγματι, το ρήμα «στουμπίζω» το έμαθα διαβάξονταε την αγόρευση του υπουργού Δικαιοσ ύ νη  στη Βουλή σχετι- κώε με το σχέδιο νόμου για την προστασία των δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα.
Ιδού τα παραδείγματα 
τηε χρήσεώε του, διά 
στόματοβ του κ. Γιαν- 
νόπουλου: «Οσο και 
να το διάβασα και να 
το στούμπισα, κατά το 
κοινώε λεγόμενο...» ή 
«Αν καθήσουμε και το 
στουμπίσουμε κά
τω...». Πληροφορώ ό- 
σουε δεν γνωρίζουν 
ότι «στουμπίζω» ση
μαίνει «σπάξω με κό
πανο», δηλαδή με τη 
«στούμπο» (από το 
σλαβικό «εΐοηρβ»). 
Μεταφορικοί όμωε 
σημαίνει και γρονθο- 
κοπώ...

Ο κ. Tiàvvns
Λούληε, αφότου έχει πάψει να διαβαίνει το κατώφλι xns Ρηγίλληε, μου δίνει την εντύπωση ότι περνά πολύ καλύτερα. Τον βλέπω κάθε μεσημέρι ανελλιπώε να γευματίζει σε brasserie τηε οδού Βαλαωρίτου, όπου συχνάζουν χρηματι- στέε και φίλοι του Συνασπισμού. Και πάντα υπέρκομψο σαν φιγουρίνι παλαιού ραφτάδικου. Δικαιούται συνεπώε να του αφιερώσω το σκίτσο που βλέπετε κάτω.

Η ιδιότυ 
πη

γοητεία που 
ασκεί ο κ.
Ευάγγελοε 
Γιαννόπουλοε 
οφείλεται εν 
πολλοί$ στο ιδιόλε
κτό του, όπου συγ
χωνεύονται τα 
πλέον αντιθετικά 
γλωσσικά στοι
χεία: λόγιοι όροι, 
χρονικέ$ αυξή
σ ε ι  στα ρήματα, 
δικανικό ύφοε, κα- 
θαρεύοντεε συντακτι
κοί τύποι και εκφρά- 
σειε του βουνού και 
του λόγκου συνυπάρ
χουν αρμονικότατα.

Ε μγιιςτευτικα

Εχει όρια 
η συνείδηση;

Του I. Κ. Π ρεγεντεριι
Δ εν είχα σκοπό να ασχοληθώ με το θέμα Κορκολή - Τριανταφυλλό- 
πουλου διότι πολύ φοβούμαι ότι, σε αυ- τέε τιε περιπτώσειε, η ανακύκλωση οδηγεί σε συνενοχή. Χρειάστηκε να το εξηγήσω σε πολλούε φίλουε και αναγνώστεε, που αντιθέτου θεωρούσαν ότι συνενοχή είναι η σιωπή...Τελικά, όμω5, σκέφτηκα ότι δεν είχα και τίποτε ιδιαίτερο να προσθέσω: ήταν τόσο έντονη η κοινωνική αντίδραση, τέτοια η γενική κατακραυγή, που θεωρώ τον εαυτό μου πλήρωε καλυμμένο. Σε όλα, εκτ05 τηε υπο- κρισίαε.Διότι, μην έχετε την παραμικρή αυταπάτη. Αυτοί που εκ των υστέρων διαμαρτύρονται είναι κατά κανόνα οι ίδιοι που καθιερώνουν την αθλιότητα ωε τηλεοπτικό θέμα: κάθονται και το βλέπουν! Αν δεν το έβλεπαν, δεν θα υπήρχε. Κανένα κανάλι στον κόσμο δεν προβάλλει κάτι που δεν βλέπεται. Είναι λυπηρό, αλλά είναι έτσι: η συμμετοχή του κοινού νομιμοποιεί τη διαδικασία!Τα όρια, λοιπόν... Δεν χρειάζονται ούτε δήθεν αφε- λείε ούτε δήθεν αθώεε απορίε5. Τα όρια είναι τόσο οφθαλμοφανή, τόσο αυτονόητα, ώστε κανένα5 δεν έχει το άλλοθι να τα αναζητεί. Αφήστε με να πάρω ένα παράδειγμα, λιγότερο συ£η- τημένο και λιγότερο φανταχτερό.

Δελτίο ειδήσεων τηε 
8ηε Δ εκεμ βρίου . Σε ένα λύκειο τηε Καβά- λαε κάποιοι γονείε κατηγορούν μια καθηγή- τρια ότι χαστούκισε το παιδί τουε. Ωε εδώ τίποτε το συγκλονιστικό... Προφανώε ανάξιο για δελτίο ειδήσεων ακόμη και τοπικού σταθμού. Η υπόθεση, όμωε, «εκδι- 

κάδεται» στο γραφείο του διευθυντή του σχολείου, παρουσία δημοσιογράφων και τηλεοράσεων, με τουε γονείε να επιτίθενται σκαιότατα στην άμοιρη την κα- θηγήτρια.
Σ σκαρισμένη αυτή, στα όρια τηε κατάρρευσηε, φεύγει από το σχολείο και ενώ αντιμετωπίζει τιε κάμερεε και τα μικρόφωνα που την πιέξουν να πει κάτι, δεν μπορεί να πει τίποτε άλλο παρά «σαε παρακα
λώ, σαε παρακαλώ, δεν έχω καμία σχέση μαϋ σαε...». Εκείνη τη στιγμή αισθάνθηκα ντροπή που είμαι δημο- σιογράφοε. Και χάρηκα που δεν θέλει να έχει καμία σχέση μαξί μου και με τουε συναδέλφουε μου.Δεν ξέρω αν χαστούκισε ή δεν χαστούκισε τη μαθήτρια. Σιγά το θέμα, αε μου επιτραπεί να προσθέσω. Αυτό που ξέρω με βεβαιότητα είναι ότι μια απλή κα- θηγήτρια σχολείου στην Καβάλα διαπομπεύτηκε δη- μοσίωε με ευθύνη των γονέων μιαε μαθήτριαε, του διευθυντή του σχολείου (ο οποίοε επέτρεψε στιε κάμερεε να μπουν στο γραφείο του...) και ασφαλώε των τηλεοράσεων και των δελτίων ειδήσεων, που κατέστησαν τη διαπόμπευση εφικτή.Ξέρω πολύ καλά ότι το θέμα δεν θα απασχολήσει το Ραδιοτηλεοπτικό Συμβούλιο, δεν θα προκαλέσει έντο- νεε αντιπαραθέσειε στιε στήλεε των εφημερίδων και σε τηλεοπτικά παράθυρα, δεν θα αφυπνίσει το ενδιαφέρον πανεπιστημιακών και διανοουμένων. Είμαι βέ- βαιοε ότι οι δημοσιογράφοι που προέβαλαν το θέμα στα δελτία ειδήσεων αισθάνονται ότι έκαναν το επαγγελματικό καθήκον τουε. Εχουν ήσυχη τη συνείδησή τουε... Το ίδιο θα ισχύει και για την ΕΣΗΕΑ.Είναι, όμωε, έτσι; Εγώ, αντιθέτωε, θεωρώ ότι η τιμή και η υπόληψη τηε καθηγήτριαε αξίξει όσο και η υπόληψη του κ. Κορκολή ή του κ. Ασλάνη ή του κ. Φι- 
λήμονα. Και για αυτήν ισχύουν όρια. Με μοναδική διαφορά ότι αυτά τα όρια, τα πιο δυσκολοδιάκριτα ενδεχομένωε, κανέναν δεν απασχόλησαν, κανέναε δεν τα έλαβε υπόψη του.

Αυτοί που εκ 

των υστέρων 

διαμαρτύρονται είναι 

κατά κανόνα οι ίδιοι 

που καθιερώνουν 

την αθλιότητα 

οκ τηλεοπτικό θέμα: 

κάθονται και 

το βλέπουν!

jpretenteris@dolnet.gr
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